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I have considered the options for calculating the limits of measurement error and 
confidence limits of measurement error for direct and indirect measurements. A variant 
of calculating the measurement error limit based on a truncated normal probability 
distribution law is proposed. In the article I have shown that the boundaries of the 
interval in which the error of the measurement result is located with probability P = 1 
can significantly exceed the confidence limits of the error of the measurement result for 
P = 0.95. Proposals are given to clarify the measurement accuracy indicator established 
in the list of measurements related to the sphere of state regulation of ensuring the 
uniformity of measurements.
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Метрологическое обеспечение производства
Учебно-методическое пособие. — М.: Нижегородский филиал АСМС, 2023

Пособие содержит основные положения правовых и нормативных документов, а также прак-
тический материал по разным направлениям метрологического обеспечения применительно 
к работе как промышленных предприятий, так и организаций других видов деятельности.
Издание адресовано руководителям предприятий и метрологических служб, а также специалис
там различных направлений метрологического обеспечения производства, аккредитованных 
структур в сфере государственного регулирования обеспечения единства измерений, испыта-
тельных подразделений, в том числе в целях подтверждения соответствия, а также специалис
там по управлению качеством и техническому регулированию.
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